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§ 32 
Ekonomi 
 

Dzenita Vrana, ekonom, redovisar den ekonomiska uppföljningen. 

Utfallet för perioden januari–april visar en negativ budgetavvikelse om 734 594 kronor. 

Prognosen för helåret är ett resultat med budget i balans.   

____ 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

Bildningsnämnden beslutar  

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet  

____ 

 
 
  

Bildningsnämndens protokoll 2025-05-08
(Signerat, SHA-256 9630B3311A08882BDDD67994CFE91105FBBD2B9BADAAF01122A33F1B9B7D11DD)

Sida 3 av 21



 Sammanträdesprotokoll 4 (20) 
 Bildningsnämnden 2025-05-08 

Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 

 
 BIN/2025:38 
§ 33 
Beslut reglemente för skolskjutsar 
 

Bakgrund 

Enligt tidplan för revidering av styrande dokument har bildningsförvaltningen fått i uppdrag 

att se över Emmaboda kommuns skolskjutsreglemente. 
 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av förvaltningssekreterare/skolskjutshandläggare Nina Söderberg. 

 

Dokumentet har markerats med röd text för borttag och grön text för tillägg. 

 

Bildningsförvaltningen har gjort en genomgång och jämförelse av skolskjutsreglementen i 

länet. Bildningsförvaltningen har valt att titta på både avståndskriterierna och regelverket i sin 

helhet. 

 

Konsekvensbeskrivning 

Avståndskriterierna – Vid minskning av dessa skulle det innebära att fler elever skulle bli 

skolskjutsberättigade. Detta i sin tur genererar både ökade kostnader för busskort och kostnad 

för upphandling av ytterligare fordon. Vissa fordon är redan idag fullbelagda.  

En förändring av avståndskriterierna kan också komma att innebära anordnande av skolskjuts 

i Emmaboda tätort och omnejd till Bjurbäcksskolan F-6, vilket skulle kräva ytterligare fordon. 

En förändring av avståndskriterierna i skolskjutsreglementet skulle inte inrymmas i nuvarande 

budgetram. 

 

Avståndskriterierna kopplat till skolform är idag är uppdelat i årskurserna F-2, 3-6 och 7-9. 

För att harmonisera regelverket med den nationella stadieindelningen föreslås en justering av 

årskursindelningen till F-3, 4-6 och 7-9.  

 

Gällande de förtydligande, tillägg och borttag som föreslås i reviderat dokument så finns det 

behov av att konkretisera och aktualisera vad som gäller för skolskjuts och elevresor i 

kommunen. 
 

Sammanfattning av ärendet 

Vad gäller Emmaboda kommuns avståndskriterier för skolskjuts håller de sig idag likvärdigt 

med många andra kommuner. Det som sticker ut är att Emmaboda kommun är mer givmilda 

med avstånd bostad-hållplats än många andra kommuner. 

Att genomföra en förändring av avståndskriterierna i skolskjutsreglementet anser 

bildningsförvaltningen inte är förenat med den ekonomiska situation som kommunen idag 

befinner sig i. En förändring av avståndskriterierna skulle innebära både ekonomiska och 

organisatoriska svårigheter.  

Syftet med en förändring av avståndskriterierna kopplat till skolform är att skapa en 

enhetlighet i regelverket som bättre speglar grundskolans indelning i låg-, mellan- och 

högstadium. En förändring av avståndskriterierna kopplat till skolform skulle inte innebära 

några ekonomiska eller organisatoriska svårigheter.  
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Att revidera genom att konkretisera och aktualisera kommunens ansvar, tydliggöra regler och 

beslutsgång för skolskjuts och elevresor förenklar både för invånare, sökande och 

beslutsfattare i kommunen. 

 

Beslutsunderlag 

• Skolskjutsregler – Revidering 

• Regler för skolskjuts och elevresor - Förslag 

 

____ 

 

Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden 

 

Bildningsnämnden beslutar 

 

att  föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att anta föreslagna 

revideringar i Emmaboda kommuns skolskjutsreglemente. 

 

____ 
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 BIN/2025:50 
§ 34 
Beslut om handlingsplaner för skyddadepersonuppgifter del av nämndens internkontroll 2025 
 
Bakgrund 

Bildningsförvaltningen har föreslagit att internkontroll ska genomföras 2025 gällande Sekretessrutiner 

för elever.  

 

Bildningsförvaltningen har i internkontrollplanen för 2025 identifierat ett kontrollområde avseende 

sekretessrutiner för elever. Uppdraget har syftat till att kontrollera om gällande rutiner är väl kända 

samt om de efterlevs inom verksamheterna. 

 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av förvaltningssekreterare Nina Söderberg. 

 

Dokumentet Hantering av personer med skyddad identitet samt två bilagor, checklista och 

handlingsplan har markerats med röd text för borttag och grön text för tillägg.  

 

Skatteverket har ändrat benämningen från skyddad identitet till skyddade personuppgifter. 

 

Bildningsförvaltningen har ställt följande frågor till samtliga rektorer i förskolan, grundskolan, 

gymnasiet och vuxenutbildningen: 

Hur väl känd är rutinen i er verksamhet? 

Har det funnits behov av att använda rutinen de senaste 2 åren? 

Vid behov, har rutinen följts? 

Bör något läggas till/tas bort i rutinen? 

Hur förvaras handlingsplanen? 

Följs handlingsplanen upp och hur görs detta i sådana fall? 

Vill ni tillägga något annat? 

 

Konsekvensbeskrivning 

Att samhället skyddar dem som är i behov av det är viktigt. 

 

Förskolan – Rutinen är väl känd av ledningen och följs. Ett fåtal barn har varit föremål för 

användandet av rutinen de senaste 2 åren. Handlingsplanen förvaras enligt rutin. Det har inte varit 

aktuellt med uppföljning då barnet har flyttat eller har sekretessmarkeringen tagits bort. 

 

Grundskolan – Rutinen är känd hos rektorer och administratörer. Ett fåtal elever har varit föremål för 

användandet av rutinen de senaste 2 åren. Rutiner kring frånvarohantering och liknande tas upp med 

aktuell lärare/mentor för aktuell elev efter inskrivningssamtal då varje fall är unikt. Förtydligande 

önskas kring de olika graderna av sekretess. 

 

Gymnasiet - Rutinen är inte känd. Behovet har funnits de senaste 2 åren vid ett fåtal tillfällen, man har 

då agerat utifrån vad som är bäst för eleven. Någon handlingsplan har ej använts/upprättats. 

 

Vuxenutbildningen – Rutinen upplevs inte aktuell på vuxenutbildningen. Vid behov har 

dokumentation kring elev med skyddad identitet förvarats i låst dokumentskåp. Handlingsplan har ej 

använts, den som finns avser minderåriga. 
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Sammanfattning av ärendet 

Det finns behov av att revidera och aktualisera rutinen och dess bilagor. Det finns även ett behov av att 

kommunicera rutinen ut i verksamheterna. 

Checklista och handlingsplan har skrivits om så den blir följsam för alla verksamheter.  

 

Beslutsunderlag 

Skyddade personuppgifter – Revidering och förslag 

Checklista för skyddade personuppgifter – Revidering och förslag 

Handlingsplan för skyddade personuppgifter – Revidering och förslag 

 

____ 

 

 

Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden 

 

Bildningsnämnden beslutar 

 

att  anse internkontrollen avseende sekretessrutiner som färdigbehandlad, och att den utgör 

underlag till delårsrapport och årsredovisning.  

 

____ 
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 BIN/2025:51 
§ 35 
Godkännande av ANDTS-policy för grundskolan och gymnasieskolan i Emmaboda kommun 
 
Bakgrund 
Bildningsförvaltningen behöver ett dokument för arbetet med ANDTS-frågor i grundskolan och 
gymnasieskolan.  
 

Ärendets beredning 
Arbetsgång: 
Kommunens folkhälsosamordnare och bildningsförvaltningens utvecklingsledare utarbetade ett 
förslag till policydokument.  
Kommunens ANDTS-coacher, lärare, fältsekreterare, Centrala barn- och elevhälsan var delaktiga i 
olika delar under arbetets gång. 
Förslag till ANDTS-policy lämnades på remiss till enhetschef för Centrala barn- och elevhälsan och 
berörda rektorer. 
 

Sammanfattning 
Alla barn och elever har rätt till en hälsofrämjande skolmiljö, fri från alkohol, narkotika, dopning, spel 
om pengar samt tobaks- och nikotinprodukter. De har också rätt till undervisning där frågor om 
tobak, alkohol, narkotika och dopning integreras i olika ämnen. Arbetet med ANDTS behöver vara 
förebyggande, hälsofrämjande och betraktas som ett gemensamt ansvar inom skolan. 
 

Konsekvensbeskrivning 
Policyn är ett stöd i arbetet med ANDTS-frågor i grundskolan och gymnasieskolan.  
 
Innehållet utgår från de olika skolornas läroplaner samt skollag (2010:800). 
 

Barnrättslig reflektion/prövning utifrån barnkonvention 
Även om en formell barnkonsekvensanalys inte har genomförts, har barnets bästa beaktats i arbetet 
med policyn. Dokumentet utgår från skolans styrdokument och syftar till att skapa en trygg och 
hälsofrämjande miljö för alla elever, vilket är i linje med barnkonventionens grundprinciper. 
 

Beslutsunderlag 
Förslag ANDTS-policy 
____ 
 
Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden besluta 
 
Bildningsnämnden beslutar 
 
att  godkänna den föreslagna ANDTS-policyn. 
___ 
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§ 36 
Delegation av beslutsrätt till förvaltningschef för att ingå primäravtal för gymnasieutbildningen 
 

Bakgrund 

Från och med den 1 juli 2023 gäller nya bestämmelser i skollagen som innebär att kommuner ska 

samverka vid planering, dimensionering och erbjudande av gymnasial utbildning. Syftet är att 

förbättra tillgången till utbildning och stärka arbetsmarknadens kompetensförsörjning. 

Emmaboda kommun planerar att ingå ett primärt samverkansavtal med andra kommuner för att 

uppfylla dessa krav. För att säkerställa att kommunen kan ingå avtalet i tid – utan att behöva kalla till 

ett extra sammanträde under juni månad – föreslås att beslutsrätten delegeras till förvaltningschefen. 

Detta möjliggör en smidig hantering inom ramen för bildningsnämndens uppdrag. 

____ 

Bildningsnämnden beslutar 

att  delegera till förvaltningschefen rätten att, i enlighet med skollagens bestämmelser och 

inom ramen för nämndens budget, ingå primäravtal 2025 avseende gymnasieutbildning 

med andra huvudmän. 

____ 
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 BIN/2025:47 
§ 37 
Svar på medborgarförslag - Fritidsgården tillbaka till skolan 
 
Bakgrund 
Olaf Janusz Nitsches medborgarförslaget – Fritidsgården tillbaka till skolan inkom till kommunen 
2025-01-30. 
Förslagsställaren önskar att Emmaboda fritidsgård flyttas tillbaka till Bjurbäcksskolan 7-9. 
 
2025-03-24 beslutade Emmaboda kommunfullmäktige i §27 att översända medborgarförslaget till 
Bildningsnämnden för slutligt beslut. 
 
 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts på bildningskontoret av Samordnaren verksamhets och ledningsstyrning. 
Medborgarförslaget behandlades på bildningsnämndens beredning 2025-04-14. 
 
 

Svar på medborgarförslag. 
Vid bildningsnämndens sammanträde 2023-03-25 §44 – Inriktningsbeslut avseende renovering av 
Bjurbäcksskolan 7–9 framgår att Emmaboda fritidsgård tillfälligt placeras i kvarteret Tulpanen under 
Bjurbäcksskolan 7-9s renovering. 
Bildningsnämnden beslutar även att ” göra en utvärdering senast tre år efter att Fritidsgården flyttat 
till tulpanen och i den särskilt belysa de framförda farhågor och de positiva effekter som flytten 
inneburit. Resultatet ska vidare innebära att man tar omtag beträffande placeringen av 
Fritidsgården.” 
 
Svaret på medborgarslaget är att fritidsgårdens placering skall utredas enligt Bildningsnämndens 
beslut. Efter att frågan utretts fattas beslut om fortsatt placering av Emmaboda fritidsgård. 
 
 

Beslutsunderlag 
Olaf Janusz Nitsches medborgarförslag – Fritidsgården tillbaka till skolan, Ärendenummer 5705. 
Sammanträdesprotokoll Emmaboda kommuns Bildningsnämnd 2023-05-25, §44 Inriktningsbeslut 
avseende renovering av Bjurbäcksskolan 7–9. 
____ 
 
Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden besluta 
 
Bildningsnämnden beslutar 
 
att  anse medborgarförslaget – Fritidsgården tillbaka till skolan besvarat 
 
____ 
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 BIN/2024:81 
§ 38 
Statusrapport avseende medborgarförslaget "Rengöring av fyrbåken i Eriksmåla" 
 
Bakgrund 
Emmaboda kommun fick i juli 2024 ett medborgarförslag från Karl-Erik Sahlander där han föreslår att 
glaskulorna i Bertil Valliens konstverk Fyrbåken i Eriksmåla-rondellen ska rengöras eftersom de med 
åren blivit gråsvarta av avgaser och sot från trafiken. Även väder och vind har påverkat konstverket 
negativt, anser han. Karl-Erik Sahlander anser att Emmaboda kommun bör uppmärksamma 
Trafikverket på behovet av rengöring. 
 
Bertil Valliens konstverk Fyrbåken invigdes 2011. Det består av en rektangulär pelare i stål med en 
korg högst upp. Korgen är fylld med 1000 munblåsta glaskulor från det numera nedlagda glasbruket i 
Åfors. Konstverket ägs av Emmaboda kommun.  
 
 

Ärendets beredning 
Medborgarförslaget inkom till Emmaboda kommun 2024-07-10. Kommunfullmäktige beslutade 
2024-10-28 § 112 att förslaget gällande Rengöring av fyrbåken i Eriksmåla skulle översändas till 
bildningsnämnden för slutgiltigt beslut. Emmaboda kommun äger konstverket och konstverk faller 
inom bildningsförvaltningens/bildningsnämndens ansvarsområde.  
 
Då tjänsten som kulturchef/kultursamordnare var vakant i fem månader, började ärendet handläggas 
av kultursamordnare Maria Kanje i mars 2025.  
 
En första kontakt togs via telefon med Bertil Vallien, konstnären bakom Fyrbåken, i mars 2025. Bertil 
Vallien välkomnar förslaget om rengöring av glaskulorna och anser att glaset tål tvätt uppifrån med 
lättare tryck och smutsavvisande medel. Bertil Vallien uppmärksammade också handläggaren på att 
belysningen i konstverket är trasig, vilket han anser borde åtgärdas.  
 
Tekniska förvaltningen i Emmaboda kommun har också tillfrågats i ärendet. För att en rengöring ska 
vara möjlig att genomföra, krävs att rondellen, som ligger under Trafikverkets ansvarsområde, 
spärras av medan arbetet pågår. För detta måste tillstånd sökas hos Trafikverket.  
 
Då Emmaboda kommun inte förfogar över en egen kranbil – vilket krävs för att nå upp till toppen av 
konstverket – krävs att en sådan bil hyrs in för rengöringsarbetet. Kostnad per dygn för en sådan är 
3000–5000 kronor plus kostnader för drivmedel enligt uppgift från chef för teknisk service, 
Emmaboda kommun. Dessutom uppstår en kostnad för avspärrning av vägen/rondellen medan 
arbetet utförs.  

 
Handläggaren har även varit i kontakt med Trafikverkets ansvariga för drift och underhåll i Kalmar via 
telefon och mejl den 2 och 3 april 2025. Vid kontakt med Trafikverket, gavs rådet att kontakta ett 
företag med kompetens för både kranbil och rengöring. Vid den här typen av arbete vid väg, är det 
entreprenören som har ansvaret för att vägen spärras av för trafik medan arbetet pågår.  

 

Handläggaren kontaktade ett företag i Kalmar via mejl den 3 april 2025 och bad om offert på kostnaden 
för att utföra arbetet, samt för att spärra av vägen under arbetet, vilket krävs enligt lag.  
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Handläggaren har påmint om offerten via mejl den 16 april och fick då svaret att man inväntade offert 
från samarbetspartner. Den 30 april har fortfarande inget svar inkommit.  
 
Handläggarens slutsats är att det varken går att bifalla eller avslå medborgarförslaget innan offert på 
kostnad för rengöring och avspärrningar har inkommit till kommunen. Att få en uppfattning om 
kostnaderna är nödvändigt för att kunna bedöma om utgiften ryms inom befintliga budgetramar.  
 
Förslag från handläggare är att ärendet fortsätter att utredas när offert inkommit för att se om en 
rengöring är möjlig i ekonomiskt hänseende.  
 

Sammanfattning 
Emmaboda kommun har fått ett medborgarförslag från Karl-Erik Sahlander, Lindås, som anser att 
glaskulorna i Bertil Valliens konstverk i Eriksmåla-rondellen borde rengöras från sot och avgaser för 
att bättre komma till sin rätt. Vid kontakt med konstnären framkom det att även belysningen är 
trasig och i behov av reparation.  
 
Handläggaren har handlagt ärendet enligt ovan. Då offert ännu inte inkommit från tillfrågat företag 
på vad en rengöring skulle kosta, behöver ärendet utredas ytterligare.  
____ 
 
Bildningsnämnden 2025-05-08 
Karl-Erik Selander, som lämnat in medborgarförslaget, är närvarande vid sammanträdet och redogör 
för medborgarförslaget. 
 
Bildningsnämnden kommer att återkomma och slutgiltigt besluta i ärendet under hösten 2025.  
 
____ 
 
Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden besluta 
 
Bildningsnämnden beslutar 
 
att  medborgarförslaget Rengöring av Fyrbåken i Eriksmåla utreds ytterligare tills offert på arbets- 

och avspärrningskostnader inkommit till kommunen.  
  
____ 
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§ 39 
Information om stadgar för kulturstipendier 
 

En översyn av stadgarna för kommunens tre kulturstipendier – hedersomnämnande, 

ungdomsstipendium och arbetsstipendium – har påbörjats. I samband med revideringen föreslås 

justeringar för att underlätta för fler, särskilt ungdomar, att ta del av stipendierna. Hedersomnämnandet 

föreslås även kompletteras med en symbolisk ersättning. 

Det föreslås att utdelningen av kulturstipendierna sker årligen i samband med biblioteksgalan, medan 

beslut om pristagare fattas av nämnden före årsskiftet. 

Bildningsnämnden fattar beslut om stadgar för kulturstipendierna under hösten.  

____ 

 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom anteckna informationen till protokollet  
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§ 40 
Systematisk uppföljning av Bildningsnämndens verksamhet 
 
Ann-Helene Hellborg, enhetschef 

presenterar kvalitetsredovisningen för centrala barn- och elevhälsan 2024.  

 

Ewa Ekelund, utvecklingsledare,  

redogör för kränkningsärenden för perioden januari – maj. Totalt har 148 kränkningsärenden 

registrerats under perioden. Av dessa är 23 ännu ej påbörjade, 39 är under utredning och 86 är 

avslutade. Antalet ärenden ligger i nivå med föregående år. Fördelningen mellan könen bland de som 

drabbas är relativt jämn, medan en klart större andel av de som utövar kränkningarna är pojkar – även 

detta i linje med tidigare års statistik. 

 

Ewa Ekelund informerar även om resultatet från LUPP-undersökningen 2024 (ht) och elevenkäter för 

vårterminen 2025. Från och med höstterminen 2025 kommer elevenkäterna hanteras mer effektivt via 

Power BI. 

 

Ewa Ekelund, utvecklingsledare redogör för rutin gällande röda tider.  

 

Pernilla Mosén, förvaltningschef, presenterar arbetsmiljö- och sjukfrånvarostatistik för januari–maj. 

Inrapporterade händelser i KIA-systemet.  

____ 

 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom notera informationen till protokollet  
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§ 41 
Förvaltningsledningen informerar 
 
Pernilla Mosén, förvaltningschef, informerar om att barnkonsekvensanalys genomförts gällande 
avfallshantering nära skola. Emmaboda kommun har genom kommunstyrelsen yttrat sig i frågan.  
____ 

 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  med kännedom notera informationen till protokollet  
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§ 42 
Kurser och konferenser 
 
Inga kurser & konferenser per 2025-05-02 
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 BIN/2025:4 
§ 43 
Delegationsärenden 
 
BF10/25 4:11 Mottagande av elev fr. annan kommun 
 
BF25602 1:35 Ansökan skolskjuts – avslag 
 
 
____ 

 

Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  

 

Bildningsnämnden beslutar  

 

att  anteckna information om delegationsärendena till protokollet  

 

____ 
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§ 44 
Meddelanden 
 
Inga meddelanden per 2025-05-02 
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§ 45 
Övriga frågor 
 
Emma Åhlander Hansson (M), ordförande skickar en sommarhälsning till verksamheterna.  
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Sammanträdesprotokoll Bildningsnämnden 
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Innehållsförteckning 
 
§ 32    Ekonomi 


§ 33    Beslut reglemente för skolskjutsar 


§ 34    Beslut om handlingsplaner för skyddadepersonuppgifter del av nämndens internkontroll 2025 


§ 35    Godkännande av ANDTS-policy för grundskolan och gymnasieskolan i Emmaboda kommun 


§ 36    Delegation av beslutsrätt till förvaltningschef för att ingå primäravtal för gymnasieutbildningen 


§ 37    Svar på medborgarförslag - Fritidsgården tillbaka till skolan 


§ 38    Statusrapport avseende medborgarförslaget "Rengöring av fyrbåken i Eriksmåla" 


§ 39    Information om stadgar för kulturstipendier 


§ 40    Systematisk uppföljning av Bildningsnämndens verksamhet 


§ 41    Förvaltningsledningen informerar 


§ 42    Kurser och konferenser 


§ 43    Delegationsärenden 


§ 44    Meddelanden 


§ 45    Övriga frågor 
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§ 32 
Ekonomi 
 


Dzenita Vrana, ekonom, redovisar den ekonomiska uppföljningen. 


Utfallet för perioden januari–april visar en negativ budgetavvikelse om 734 594 kronor. 


Prognosen för helåret är ett resultat med budget i balans.   


____ 


Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  


Bildningsnämnden beslutar  


att  med kännedom anteckna informationen till protokollet  


____ 
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 BIN/2025:38 
§ 33 
Beslut reglemente för skolskjutsar 
 


Bakgrund 


Enligt tidplan för revidering av styrande dokument har bildningsförvaltningen fått i uppdrag 


att se över Emmaboda kommuns skolskjutsreglemente. 
 


Ärendets beredning 


Ärendet har beretts av förvaltningssekreterare/skolskjutshandläggare Nina Söderberg. 


 


Dokumentet har markerats med röd text för borttag och grön text för tillägg. 


 


Bildningsförvaltningen har gjort en genomgång och jämförelse av skolskjutsreglementen i 


länet. Bildningsförvaltningen har valt att titta på både avståndskriterierna och regelverket i sin 


helhet. 


 


Konsekvensbeskrivning 


Avståndskriterierna – Vid minskning av dessa skulle det innebära att fler elever skulle bli 


skolskjutsberättigade. Detta i sin tur genererar både ökade kostnader för busskort och kostnad 


för upphandling av ytterligare fordon. Vissa fordon är redan idag fullbelagda.  


En förändring av avståndskriterierna kan också komma att innebära anordnande av skolskjuts 


i Emmaboda tätort och omnejd till Bjurbäcksskolan F-6, vilket skulle kräva ytterligare fordon. 


En förändring av avståndskriterierna i skolskjutsreglementet skulle inte inrymmas i nuvarande 


budgetram. 


 


Avståndskriterierna kopplat till skolform är idag är uppdelat i årskurserna F-2, 3-6 och 7-9. 


För att harmonisera regelverket med den nationella stadieindelningen föreslås en justering av 


årskursindelningen till F-3, 4-6 och 7-9.  


 


Gällande de förtydligande, tillägg och borttag som föreslås i reviderat dokument så finns det 


behov av att konkretisera och aktualisera vad som gäller för skolskjuts och elevresor i 


kommunen. 
 


Sammanfattning av ärendet 


Vad gäller Emmaboda kommuns avståndskriterier för skolskjuts håller de sig idag likvärdigt 


med många andra kommuner. Det som sticker ut är att Emmaboda kommun är mer givmilda 


med avstånd bostad-hållplats än många andra kommuner. 


Att genomföra en förändring av avståndskriterierna i skolskjutsreglementet anser 


bildningsförvaltningen inte är förenat med den ekonomiska situation som kommunen idag 


befinner sig i. En förändring av avståndskriterierna skulle innebära både ekonomiska och 


organisatoriska svårigheter.  


Syftet med en förändring av avståndskriterierna kopplat till skolform är att skapa en 


enhetlighet i regelverket som bättre speglar grundskolans indelning i låg-, mellan- och 


högstadium. En förändring av avståndskriterierna kopplat till skolform skulle inte innebära 


några ekonomiska eller organisatoriska svårigheter.  
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Att revidera genom att konkretisera och aktualisera kommunens ansvar, tydliggöra regler och 


beslutsgång för skolskjuts och elevresor förenklar både för invånare, sökande och 


beslutsfattare i kommunen. 


 


Beslutsunderlag 


• Skolskjutsregler – Revidering 


• Regler för skolskjuts och elevresor - Förslag 


 


____ 


 


Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden 


 


Bildningsnämnden beslutar 


 


att  föreslå Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att anta föreslagna 


revideringar i Emmaboda kommuns skolskjutsreglemente. 


 


____ 
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 BIN/2025:50 
§ 34 
Beslut om handlingsplaner för skyddadepersonuppgifter del av nämndens internkontroll 2025 
 
Bakgrund 


Bildningsförvaltningen har föreslagit att internkontroll ska genomföras 2025 gällande Sekretessrutiner 


för elever.  


 


Bildningsförvaltningen har i internkontrollplanen för 2025 identifierat ett kontrollområde avseende 


sekretessrutiner för elever. Uppdraget har syftat till att kontrollera om gällande rutiner är väl kända 


samt om de efterlevs inom verksamheterna. 


 


Ärendets beredning 


Ärendet har beretts av förvaltningssekreterare Nina Söderberg. 


 


Dokumentet Hantering av personer med skyddad identitet samt två bilagor, checklista och 


handlingsplan har markerats med röd text för borttag och grön text för tillägg.  


 


Skatteverket har ändrat benämningen från skyddad identitet till skyddade personuppgifter. 


 


Bildningsförvaltningen har ställt följande frågor till samtliga rektorer i förskolan, grundskolan, 


gymnasiet och vuxenutbildningen: 


Hur väl känd är rutinen i er verksamhet? 


Har det funnits behov av att använda rutinen de senaste 2 åren? 


Vid behov, har rutinen följts? 


Bör något läggas till/tas bort i rutinen? 


Hur förvaras handlingsplanen? 


Följs handlingsplanen upp och hur görs detta i sådana fall? 


Vill ni tillägga något annat? 


 


Konsekvensbeskrivning 


Att samhället skyddar dem som är i behov av det är viktigt. 


 


Förskolan – Rutinen är väl känd av ledningen och följs. Ett fåtal barn har varit föremål för 


användandet av rutinen de senaste 2 åren. Handlingsplanen förvaras enligt rutin. Det har inte varit 


aktuellt med uppföljning då barnet har flyttat eller har sekretessmarkeringen tagits bort. 


 


Grundskolan – Rutinen är känd hos rektorer och administratörer. Ett fåtal elever har varit föremål för 


användandet av rutinen de senaste 2 åren. Rutiner kring frånvarohantering och liknande tas upp med 


aktuell lärare/mentor för aktuell elev efter inskrivningssamtal då varje fall är unikt. Förtydligande 


önskas kring de olika graderna av sekretess. 


 


Gymnasiet - Rutinen är inte känd. Behovet har funnits de senaste 2 åren vid ett fåtal tillfällen, man har 


då agerat utifrån vad som är bäst för eleven. Någon handlingsplan har ej använts/upprättats. 


 


Vuxenutbildningen – Rutinen upplevs inte aktuell på vuxenutbildningen. Vid behov har 


dokumentation kring elev med skyddad identitet förvarats i låst dokumentskåp. Handlingsplan har ej 


använts, den som finns avser minderåriga. 
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Sammanfattning av ärendet 


Det finns behov av att revidera och aktualisera rutinen och dess bilagor. Det finns även ett behov av att 


kommunicera rutinen ut i verksamheterna. 


Checklista och handlingsplan har skrivits om så den blir följsam för alla verksamheter.  


 


Beslutsunderlag 


Skyddade personuppgifter – Revidering och förslag 


Checklista för skyddade personuppgifter – Revidering och förslag 


Handlingsplan för skyddade personuppgifter – Revidering och förslag 


 


____ 


 


 


Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden 


 


Bildningsnämnden beslutar 


 


att  anse internkontrollen avseende sekretessrutiner som färdigbehandlad, och att den utgör 


underlag till delårsrapport och årsredovisning.  


 


____ 
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 BIN/2025:51 
§ 35 
Godkännande av ANDTS-policy för grundskolan och gymnasieskolan i Emmaboda kommun 
 
Bakgrund 
Bildningsförvaltningen behöver ett dokument för arbetet med ANDTS-frågor i grundskolan och 
gymnasieskolan.  
 


Ärendets beredning 
Arbetsgång: 
Kommunens folkhälsosamordnare och bildningsförvaltningens utvecklingsledare utarbetade ett 
förslag till policydokument.  
Kommunens ANDTS-coacher, lärare, fältsekreterare, Centrala barn- och elevhälsan var delaktiga i 
olika delar under arbetets gång. 
Förslag till ANDTS-policy lämnades på remiss till enhetschef för Centrala barn- och elevhälsan och 
berörda rektorer. 
 


Sammanfattning 
Alla barn och elever har rätt till en hälsofrämjande skolmiljö, fri från alkohol, narkotika, dopning, spel 
om pengar samt tobaks- och nikotinprodukter. De har också rätt till undervisning där frågor om 
tobak, alkohol, narkotika och dopning integreras i olika ämnen. Arbetet med ANDTS behöver vara 
förebyggande, hälsofrämjande och betraktas som ett gemensamt ansvar inom skolan. 
 


Konsekvensbeskrivning 
Policyn är ett stöd i arbetet med ANDTS-frågor i grundskolan och gymnasieskolan.  
 
Innehållet utgår från de olika skolornas läroplaner samt skollag (2010:800). 
 


Barnrättslig reflektion/prövning utifrån barnkonvention 
Även om en formell barnkonsekvensanalys inte har genomförts, har barnets bästa beaktats i arbetet 
med policyn. Dokumentet utgår från skolans styrdokument och syftar till att skapa en trygg och 
hälsofrämjande miljö för alla elever, vilket är i linje med barnkonventionens grundprinciper. 
 


Beslutsunderlag 
Förslag ANDTS-policy 
____ 
 
Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden besluta 
 
Bildningsnämnden beslutar 
 
att  godkänna den föreslagna ANDTS-policyn. 
___ 
 
  







 Sammanträdesprotokoll 9 (20) 
 Bildningsnämnden 2025-05-08 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 
  
§ 36 
Delegation av beslutsrätt till förvaltningschef för att ingå primäravtal för gymnasieutbildningen 
 


Bakgrund 


Från och med den 1 juli 2023 gäller nya bestämmelser i skollagen som innebär att kommuner ska 


samverka vid planering, dimensionering och erbjudande av gymnasial utbildning. Syftet är att 


förbättra tillgången till utbildning och stärka arbetsmarknadens kompetensförsörjning. 


Emmaboda kommun planerar att ingå ett primärt samverkansavtal med andra kommuner för att 


uppfylla dessa krav. För att säkerställa att kommunen kan ingå avtalet i tid – utan att behöva kalla till 


ett extra sammanträde under juni månad – föreslås att beslutsrätten delegeras till förvaltningschefen. 


Detta möjliggör en smidig hantering inom ramen för bildningsnämndens uppdrag. 


____ 


Bildningsnämnden beslutar 


att  delegera till förvaltningschefen rätten att, i enlighet med skollagens bestämmelser och 


inom ramen för nämndens budget, ingå primäravtal 2025 avseende gymnasieutbildning 


med andra huvudmän. 


____ 
 
 
 
 
 
  







 Sammanträdesprotokoll 10 (20) 
 Bildningsnämnden 2025-05-08 


Justerande                           Utdragsbestyrkande 
 


 
 BIN/2025:47 
§ 37 
Svar på medborgarförslag - Fritidsgården tillbaka till skolan 
 
Bakgrund 
Olaf Janusz Nitsches medborgarförslaget – Fritidsgården tillbaka till skolan inkom till kommunen 
2025-01-30. 
Förslagsställaren önskar att Emmaboda fritidsgård flyttas tillbaka till Bjurbäcksskolan 7-9. 
 
2025-03-24 beslutade Emmaboda kommunfullmäktige i §27 att översända medborgarförslaget till 
Bildningsnämnden för slutligt beslut. 
 
 


Ärendets beredning 
Ärendet har beretts på bildningskontoret av Samordnaren verksamhets och ledningsstyrning. 
Medborgarförslaget behandlades på bildningsnämndens beredning 2025-04-14. 
 
 


Svar på medborgarförslag. 
Vid bildningsnämndens sammanträde 2023-03-25 §44 – Inriktningsbeslut avseende renovering av 
Bjurbäcksskolan 7–9 framgår att Emmaboda fritidsgård tillfälligt placeras i kvarteret Tulpanen under 
Bjurbäcksskolan 7-9s renovering. 
Bildningsnämnden beslutar även att ” göra en utvärdering senast tre år efter att Fritidsgården flyttat 
till tulpanen och i den särskilt belysa de framförda farhågor och de positiva effekter som flytten 
inneburit. Resultatet ska vidare innebära att man tar omtag beträffande placeringen av 
Fritidsgården.” 
 
Svaret på medborgarslaget är att fritidsgårdens placering skall utredas enligt Bildningsnämndens 
beslut. Efter att frågan utretts fattas beslut om fortsatt placering av Emmaboda fritidsgård. 
 
 


Beslutsunderlag 
Olaf Janusz Nitsches medborgarförslag – Fritidsgården tillbaka till skolan, Ärendenummer 5705. 
Sammanträdesprotokoll Emmaboda kommuns Bildningsnämnd 2023-05-25, §44 Inriktningsbeslut 
avseende renovering av Bjurbäcksskolan 7–9. 
____ 
 
Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden besluta 
 
Bildningsnämnden beslutar 
 
att  anse medborgarförslaget – Fritidsgården tillbaka till skolan besvarat 
 
____ 
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 BIN/2024:81 
§ 38 
Statusrapport avseende medborgarförslaget "Rengöring av fyrbåken i Eriksmåla" 
 
Bakgrund 
Emmaboda kommun fick i juli 2024 ett medborgarförslag från Karl-Erik Sahlander där han föreslår att 
glaskulorna i Bertil Valliens konstverk Fyrbåken i Eriksmåla-rondellen ska rengöras eftersom de med 
åren blivit gråsvarta av avgaser och sot från trafiken. Även väder och vind har påverkat konstverket 
negativt, anser han. Karl-Erik Sahlander anser att Emmaboda kommun bör uppmärksamma 
Trafikverket på behovet av rengöring. 
 
Bertil Valliens konstverk Fyrbåken invigdes 2011. Det består av en rektangulär pelare i stål med en 
korg högst upp. Korgen är fylld med 1000 munblåsta glaskulor från det numera nedlagda glasbruket i 
Åfors. Konstverket ägs av Emmaboda kommun.  
 
 


Ärendets beredning 
Medborgarförslaget inkom till Emmaboda kommun 2024-07-10. Kommunfullmäktige beslutade 
2024-10-28 § 112 att förslaget gällande Rengöring av fyrbåken i Eriksmåla skulle översändas till 
bildningsnämnden för slutgiltigt beslut. Emmaboda kommun äger konstverket och konstverk faller 
inom bildningsförvaltningens/bildningsnämndens ansvarsområde.  
 
Då tjänsten som kulturchef/kultursamordnare var vakant i fem månader, började ärendet handläggas 
av kultursamordnare Maria Kanje i mars 2025.  
 
En första kontakt togs via telefon med Bertil Vallien, konstnären bakom Fyrbåken, i mars 2025. Bertil 
Vallien välkomnar förslaget om rengöring av glaskulorna och anser att glaset tål tvätt uppifrån med 
lättare tryck och smutsavvisande medel. Bertil Vallien uppmärksammade också handläggaren på att 
belysningen i konstverket är trasig, vilket han anser borde åtgärdas.  
 
Tekniska förvaltningen i Emmaboda kommun har också tillfrågats i ärendet. För att en rengöring ska 
vara möjlig att genomföra, krävs att rondellen, som ligger under Trafikverkets ansvarsområde, 
spärras av medan arbetet pågår. För detta måste tillstånd sökas hos Trafikverket.  
 
Då Emmaboda kommun inte förfogar över en egen kranbil – vilket krävs för att nå upp till toppen av 
konstverket – krävs att en sådan bil hyrs in för rengöringsarbetet. Kostnad per dygn för en sådan är 
3000–5000 kronor plus kostnader för drivmedel enligt uppgift från chef för teknisk service, 
Emmaboda kommun. Dessutom uppstår en kostnad för avspärrning av vägen/rondellen medan 
arbetet utförs.  


 
Handläggaren har även varit i kontakt med Trafikverkets ansvariga för drift och underhåll i Kalmar via 
telefon och mejl den 2 och 3 april 2025. Vid kontakt med Trafikverket, gavs rådet att kontakta ett 
företag med kompetens för både kranbil och rengöring. Vid den här typen av arbete vid väg, är det 
entreprenören som har ansvaret för att vägen spärras av för trafik medan arbetet pågår.  


 


Handläggaren kontaktade ett företag i Kalmar via mejl den 3 april 2025 och bad om offert på kostnaden 
för att utföra arbetet, samt för att spärra av vägen under arbetet, vilket krävs enligt lag.  
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Handläggaren har påmint om offerten via mejl den 16 april och fick då svaret att man inväntade offert 
från samarbetspartner. Den 30 april har fortfarande inget svar inkommit.  
 
Handläggarens slutsats är att det varken går att bifalla eller avslå medborgarförslaget innan offert på 
kostnad för rengöring och avspärrningar har inkommit till kommunen. Att få en uppfattning om 
kostnaderna är nödvändigt för att kunna bedöma om utgiften ryms inom befintliga budgetramar.  
 
Förslag från handläggare är att ärendet fortsätter att utredas när offert inkommit för att se om en 
rengöring är möjlig i ekonomiskt hänseende.  
 


Sammanfattning 
Emmaboda kommun har fått ett medborgarförslag från Karl-Erik Sahlander, Lindås, som anser att 
glaskulorna i Bertil Valliens konstverk i Eriksmåla-rondellen borde rengöras från sot och avgaser för 
att bättre komma till sin rätt. Vid kontakt med konstnären framkom det att även belysningen är 
trasig och i behov av reparation.  
 
Handläggaren har handlagt ärendet enligt ovan. Då offert ännu inte inkommit från tillfrågat företag 
på vad en rengöring skulle kosta, behöver ärendet utredas ytterligare.  
____ 
 
Bildningsnämnden 2025-05-08 
Karl-Erik Selander, som lämnat in medborgarförslaget, är närvarande vid sammanträdet och redogör 
för medborgarförslaget. 
 
Bildningsnämnden kommer att återkomma och slutgiltigt besluta i ärendet under hösten 2025.  
 
____ 
 
Bildningsförvaltningen föreslår Bildningsnämnden besluta 
 
Bildningsnämnden beslutar 
 
att  medborgarförslaget Rengöring av Fyrbåken i Eriksmåla utreds ytterligare tills offert på arbets- 


och avspärrningskostnader inkommit till kommunen.  
  
____ 
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§ 39 
Information om stadgar för kulturstipendier 
 


En översyn av stadgarna för kommunens tre kulturstipendier – hedersomnämnande, 


ungdomsstipendium och arbetsstipendium – har påbörjats. I samband med revideringen föreslås 


justeringar för att underlätta för fler, särskilt ungdomar, att ta del av stipendierna. Hedersomnämnandet 


föreslås även kompletteras med en symbolisk ersättning. 


Det föreslås att utdelningen av kulturstipendierna sker årligen i samband med biblioteksgalan, medan 


beslut om pristagare fattas av nämnden före årsskiftet. 


Bildningsnämnden fattar beslut om stadgar för kulturstipendierna under hösten.  


____ 


 


Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  


 


Bildningsnämnden beslutar  


 


att  med kännedom anteckna informationen till protokollet  
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§ 40 
Systematisk uppföljning av Bildningsnämndens verksamhet 
 
Ann-Helene Hellborg, enhetschef 


presenterar kvalitetsredovisningen för centrala barn- och elevhälsan 2024.  


 


Ewa Ekelund, utvecklingsledare,  


redogör för kränkningsärenden för perioden januari – maj. Totalt har 148 kränkningsärenden 


registrerats under perioden. Av dessa är 23 ännu ej påbörjade, 39 är under utredning och 86 är 


avslutade. Antalet ärenden ligger i nivå med föregående år. Fördelningen mellan könen bland de som 


drabbas är relativt jämn, medan en klart större andel av de som utövar kränkningarna är pojkar – även 


detta i linje med tidigare års statistik. 


 


Ewa Ekelund informerar även om resultatet från LUPP-undersökningen 2024 (ht) och elevenkäter för 


vårterminen 2025. Från och med höstterminen 2025 kommer elevenkäterna hanteras mer effektivt via 


Power BI. 


 


Ewa Ekelund, utvecklingsledare redogör för rutin gällande röda tider.  


 


Pernilla Mosén, förvaltningschef, presenterar arbetsmiljö- och sjukfrånvarostatistik för januari–maj. 


Inrapporterade händelser i KIA-systemet.  


____ 


 


Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  


 


Bildningsnämnden beslutar  


 


att  med kännedom notera informationen till protokollet  
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§ 41 
Förvaltningsledningen informerar 
 
Pernilla Mosén, förvaltningschef, informerar om att barnkonsekvensanalys genomförts gällande 
avfallshantering nära skola. Emmaboda kommun har genom kommunstyrelsen yttrat sig i frågan.  
____ 


 


Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  


 


Bildningsnämnden beslutar  


 


att  med kännedom notera informationen till protokollet  
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§ 42 
Kurser och konferenser 
 
Inga kurser & konferenser per 2025-05-02 
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 BIN/2025:4 
§ 43 
Delegationsärenden 
 
BF10/25 4:11 Mottagande av elev fr. annan kommun 
 
BF25602 1:35 Ansökan skolskjuts – avslag 
 
 
____ 


 


Bildningsnämndens beredning föreslår bildningsnämnden besluta  


 


Bildningsnämnden beslutar  


 


att  anteckna information om delegationsärendena till protokollet  


 


____ 
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§ 44 
Meddelanden 
 
Inga meddelanden per 2025-05-02 
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§ 45 
Övriga frågor 
 
Emma Åhlander Hansson (M), ordförande skickar en sommarhälsning till verksamheterna.  
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